
"NASZE OSIEDLE" KĄTY
w CHRZANOWIE
Kwartalnik informacyjny dla mieszkańców Osiedla 
dotyczący spraw związanych z codziennym życiem.
NR 13 kwiecień 2019 r. finansowany przez Radnego Romana Madejskiego    
e-mail: roman44@interia.eu, tel. 783 511 769

Z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych
 składamy najserdeczniejsze życzenia:

radości, zdrowia, smacznego jajka,
mnóstwo wiosennego słońca oraz samych sukcesów.

Niech te Święta będą pełne nadziei, wiary
oraz miłych spotkań przy wielkanocnym stole.

Wesołych Świąt życzą:
Dyrektor, nauczycielki, pracownicy oraz dzieci

Przedszkola Samorządowego nr 1 w Chrzanowie

Wielkanoc to czas nadziei,    
czas radości i wzajemnego przebaczania.
Czas odradzania się w naszych sercach

wiary w Chrystusa, wiary w drugiego człowieka.

Życzę, aby święta Zmartwychwstania Pańskiego
przyniosły wiele radości 

i wzajemnej życzliwości, pokoju i dobra.

Roman Madejski

Dlaczego szukacie żyjącego wśród umarłych?
 Nie ma Go tutaj; zmartwychwstał!” (Łk 24, 5-6)

W Kościele na całym świecie rozbrzmiewa to orędzie                                
wraz ze śpiewem Alleluja: Jezus jest Panem, Ojciec 

wskrzesił Go z martwych i żyje na wieki pośród nas.

(Papież Franciszek)
Na zbliżające się święta Wielkanocne składam wszystkim 

Parafianom i mieszkańcom naszego Osiedla z serca płynące 
życzenia. Niech Zmartwychwstały Chrystus tchnie w was swoją 

moc - Ducha Świętego, niech przemieni każdy Wasz smutek 
w radość, niech pozwala powstawać ciągle do nowego życia.

ks. Paweł Zięba
proboszcz parafii

Miłosierdzia Bożego na Kątach



27 grudnia 2018 r. odbyła się III sesja Rady Miejskiej w Chrzanowie, na której przyjęto Budżet Gminy na 2019 rok. Podjęto również 

uchwałę o uchyleniu uchwały nr XXII/299/08 Rady Miejskiej z dnia 29 kwietnia 2008 r. w sprawie ustalenia stawek procentowych 

opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podatku.

Uzasadnienie:

Z założenia opłata adiacencka jest źródłem pokrycia w całości lub w części kosztów jakie poniosła jednostka samorządu 

terytorialnego w związku ze zdarzeniami dotyczącymi nieruchomości, a skutkującymi wzrostem wartości nieruchomości należących 

do właścicieli lub użytkowników wieczystych, którzy wnieśli opłaty roczne za cały okres użytkowania tego prawa. Udział podmiotu 

publicznego w ukształtowaniu nowej wartości nieruchomości na skutek podziału dokonanego przez właściciela nieruchomości 

sprowadza się do zatwierdzenia podziału w drodze decyzji administracyjnej. Organ, zatwierdzając podział, wykonuje obowiązki 

ustawowe. Koszty czynności związanych z podziałem, tj. koszty opracowania technicznego i wykonania podziału, ponosi właściciel 

nieruchomości projektu. Wprawdzie w wyniku podziału może dojść do wydzielenia części nieruchomości zajętej pod drogę publiczną, 

za którą gmina zobowiązana jest do wypłaty odszkodowania zgodnie z przepisami ustawy o gospodarce nieruchomościami, jednak 

prawo do odszkodowania za nieruchomości przejęte na cele publiczne jest zagwarantowane w Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej. 

W związku z powyższym fakt jego ustalenia i wypłacania nie może przemawiać za słusznością pobierania opłaty adiacenckiej z tytułu 

wzrostu wartości nieruchomości na skutek podziału, zwłaszcza, że opłata ta dotyka również właścicieli nieruchomości, którzy 

w wyniku podziału nie są pozbawieni nieruchomości na cele dróg publicznych i którym odszkodowanie nie jest wypłacane.

Większość podziałów nieruchomości dokonywana jest przez właścicieli na potrzeby inwestycyjne, w szczególności na cele 

budownictwa mieszkalnego. Obowiązkiem gminy jest podejmowanie działań na rzecz stworzenia warunków sprzyjających szeroko 

rozumianemu rozwojowi, w tym rozwojowi lokalnego rynku nieruchomości mieszkaniowej. Problematyka ciągle niezaspokojonych 

potrzeb mieszkańców powoduje, iż szanse rozwoju zarówno rynku mieszkaniowego jak i gospodarczego gminy oceniać należy na 

podstawie nie tylko inwestycji dokonywanych przez gminę, ale dokonywanych przez wszystkich inwestorów obecnych na rynku. 

Inwestor jednak przed podjęciem inwestycji poddaje szczegółowej analizie koszty, okres ich zwrotu, przewidywaną rentowność  oraz 

inne uwarunkowania wpływające na opłacalność przedsięwzięcia. Jednym z kosztów na wstępnym etapie procesu inwestycyjnego 

na terenie gminy Chrzanów jest opłata adiacencka z tytułu wzrostu wartości nieruchomości na skutek podziału dokonanego na 

wniosek właściciela, która przy braku kosztów ponoszonych przez jednostki samorządu terytorialnego w procesie podziału, 

uznawana jest przez inwestorów za niesłusznie naliczaną i pobieraną przez gminę. Mając na uwadze podniesione powyżej argumenty, 

w szczególności fakt iż na rozwój rynku, w tym rynku mieszkaniowego, mają wpływ czynniki, które likwidują bariery rozwoju 

i pomagają stwarzać warunki sprzyjające, przyśpieszając niejednokrotnie podejmowanie decyzji inwestycyjnych na terenie danej 

gminy, zasadnym jest uchylenie uchwały nr XXII/299/08 Rady Miejskiej z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie ustalenia stawek 

procentowych opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału.

Radni uchwalili tę uchwałę. Opłata adiacencka została zlikwidowana.

OPŁATA ADIACENCKA ZLIKWIDOWANA

KOMISJA ALKOHOLOWA

https://www.chrzanow.pl/urzad-miejski/gminna-komisja-rozwiazywania

-problemow-alkoholowych-.html

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych

Członkowie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Chrzanowie powołani zarządzeniem Burmistrza Nr B.0050.594.2018 

z dnia 28 grudnia 2018 roku

Z ŻYCIA RADY MIEJSKIEJ W CHRZANOWIE



Z ŻYCIA RADY MIEJSKIEJ W CHRZANOWIE

Zarządzenie Nr B.0050.136.2019 Burmistrza Miasta Chrzanowa z dnia 26 marca 2019 roku w sprawie: zmiany składu osobowego 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Chrzanowie. Na podstawie art. 30 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2019 r., poz. 506) i art. 41 ust. 3 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (t.j. Dz. U. z 2018 r., poz. 2137) zarządzam: §1 Dokonuje się zmiany w składzie Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Chrzanowie poprzez powołanie do składu Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Chrzanowie Pana Ryszarda Bytomskiego. §2 Wykonanie zarządzenia powierza się Dyrektorowi 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Chrzanowie. §3 Zarządzenie wchodzi w życie z dniem 1 kwietnia 2019 r. 

Zadania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Chrzanowie

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Chrzanowie realizuje zadania wynikające z ustawy z dnia 

26 października 1982 r. , 

 oraz realizuje zadania określone w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Narkotykowych i innych uzależnień.

Komisja pracuje w następujących zespołach problemowych:

-  Zespół do spraw profilaktyki i świetlic środowiskowych

-  Zespół do spraw dofinansowania działań profilaktycznych

-  Zespół opiniodawczo - kontrolny w zakresie sprzedaży alkoholu

-  Zespół terapeutyczny

Kontakt:

Ośrodek Pomocy Społecznej w Chrzanowie, ul. Oświęcimska 9, 32-500 Chrzanów

- poniedziałek od godz. 7.00 do godz. 17.00

- wtorek - piątek od godz. 7.00 do godz. 15.00

tel. 32 623 13 71, e-mail: ops@chrzanow.pl

ZASADY WYNAGRADZANIA CZŁONKÓW GKRPA

Ustala się następujące zasady wynagradzania członków GKRPA:

1. wynagrodzenia członków GKRPA są klasyfikowane w dziale 851 – "Ochrona Zdrowia", rozdział 85154 – "Przeciwdziałanie 

alkoholizmowi" § 4170 oraz w dziale 851 – "Ochrona Zdrowia" rozdział 85153 – "Zwalczanie narkomanii" § 4170. 2. z członkiem 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zawierana jest umowa cywilno – prawna, która przewiduje wynagro-

dzenie w postaci ryczałtu miesięcznego ustalonego w następujący sposób: 

• dla przewodniczącego, jego zastępcy i sekretarza Komisji - 0,25 minimalnego wynagrodzenia krajowego brutto,

ZARZĄDZENIEM BURMISTRZA ZOSTAŁ POWOŁANY NOWY CZŁONEK 

GMINNEJ KOMISJI ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH

ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. 

o przeciwdziałaniu narkomanii

https://www.chrzanow.pl/files/urzadmiejski/gminnyprogramprofilaktykiirozwizywaniaproblemwalkoholowychnarkotykowych

iinnychuzaleniewgminiechrzanwnarok2019.pdf

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi

  P. Aldona Komorowska - Przewodnicząca Komisji

  P. Jadwiga Dudek - Zastępca Przewodniczącej Komisji

  P. Zbigniew Tura - sekretarz

  P. Dominika Brożek

  P. Elżbieta Głąbała

  P. Bożena Jopek

•

•

•

•

•

•

  P. Miłosz Kocot

  P. Kinga Kucharska

  P. Konrad Madeja

  P. Roman Tomaszewski

  P. Leszek Wójcik

  P. Ryszard Wroński

•

•

•

•

•

•



w Komisji i co najmniej dwóch zespołach roboczych oraz przygotowywanie niezbędnych materiałów. Ryczałt za dany miesiąc 

ulega zmniejszeniu o 25 % w przypadku nieobecności na posiedzeniu Komisji i więcej niż jednym posiedzeniu zespołu 

roboczego Komisji. O każdym przypadku przebywania na zwolnieniu lekarskim członkowie Komisji mają poinformować 

sekretarza Komisji. Za okres nieobecności z powodu przebywania na zwolnieniu lekarskim wynagrodzenie nie przysługuje 

i nie ma zastosowania jego obniżenie o 25%. Członkowie GKRPA zobowiązani są także do współpracy z instytucjami 

i organizatorami programów profilaktyczno terapeutycznych dofinansowanych przez GKRPA.

Wprowadzono zmiany w ustawie o samorządzie gminnym i w Statucie Gminy Chrzanów

Bardzo ważne dla radnego i każdego mieszkańca

W wykonaniu mandatu radnego radny ma prawo, jeżeli nie narusza to dóbr osobistych innych osób, do uzyskania informacji 

i materiałów, wstępu do pomieszczeń, w których znajdują się te informacje i materiały, oraz wglądu w działalność urzędu gminy, 

a także spółek z udziałem gminy, spółek handlowych z udziałem gminnych osób prawnych, gminnych osób prawnych, oraz zakładów, 

przedsiębiorstw i innych gminnych jednostek organizacyjnych, z zachowaniem przepisów o tajemnicy prawnie chronionej.

W artykule 28 a a, który dotyczy Raportu o stanie gminy, w punkcie 7 czytamy:

Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w trybie określonym w ustępie 6/ który brzmi ,, w debacie nad raportem o stanie gminy 

mieszkańcy mogą zabierać głos”/, składa do przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie, poparte podpisami,w gminie powyżej 

20 000 mieszkańców – co najmniej 50 osób.

ART. 41 a OBYWATELSKA  INICJATYWA  UCHWAŁODAWCZA

1.Grupa mieszkańców gminy, posiadających czynne prawo wyborcze do organu stanowiącego, może wystąpić z obywatelską 

inicjatywą uchwałodawczą.

2.Grupa mieszkańców, o której mowa w ust. 1 musi liczyć: w gminie powyżej 20 000  mieszkańców - co najmniej 300 osób.

3.Projekt uchwały zgłoszony w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej staje się przedmiotem obrad rady gminy na 

najbliższej sesji po złożeniu projektu, jednak nie później niż po upływie 3 miesięcy od dnia złożenia projektu.

4.Komitet inicjatywy uchwałodawczej ma prawo wskazywać osoby uprawnione do reprezentowania komitetu podczas prac rady 

gminy.

5.Rada gminy określi w drodze uchwały: szczegółowe zasady wnoszenia inicjatywy obywatelskich, zasady tworzenia 

komitetów inicjatyw uchwałodawczych, formalne wymogi, jakim muszą odpowiadać składane projekty, z zastrzeżeniem 

przepisów niniejszej ustawy.

 

• dla pozostałych członków Komisji - 0,25 minimalnego wynagrodzenia krajowego brutto. Wynagrodzenie przysługuje za pracę 

 

ZMIANY W USTAWIE O SAMORZĄDZIE GMINNYM 

Z ŻYCIA RADY MIEJSKIEJ W CHRZANOWIE



MOJE INTERPELACJE

                                                                                       

6 sierpnia 2018 roku Burmistrz Miasta 

Chrzanowa zorganizował spotkanie 

robocze w sprawie opracowania harmono-

gramu działań mających na celu zminima-

lizowanie lub całkowite wyeliminowanie 

uciążliwości zapachowych pochodzących 

ze składowiska odpadów komunalnych 

w Balinie.

Było to merytoryczne spotkanie, w czasie 

którego pojawiła się szansa poprawy 

istniejącej sytuacji w kwestii odoru 

z wysypiska. Postanowiono, że spotkania 

będą się odbywać cyklicznie.

W związku z tym, 5 II 2019 r., na IV sesji 

Rady Miejskiej, zwróciłem się do Pana 

Burmistrza z prośbą o zorganizowanie 

kolejnego spotkania roboczego z udziałem, 

między innymi przedstawicieli Wojewó-

dzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 

w Krakowie, przedstawicieli naszego 

Urzędu Miasta oraz Starostwa Powiato-

wego w Chrzanowie, przedstawicieli 

zakładu emitującego uciążliwości zapacho-

we, przewodniczących Zarządu Osiedla 

Kąty i Osiedla Śródmieście oraz Sołtysa 

sołectwa Balin. 

Zorganizowanie takiego spotkania jest 

konieczne w celu ustalenia zrealizowanych 

dotąd obietnic oraz zaplanowania działań 

przed nadejściem wiosny.

Radnego Romana Madejskiego w sprawie 

zorganizowania kolejnego spotkania 

roboczego dotyczącego wyeliminowania 

uciążliwości zapachowych pochodzących 

ze składowiska odpadów komunalnych 

w Balinie zgłoszona na IV sesji Rady 

Miejskiej w Chrzanowie w dniu 5 lutego 

2019 r. 

                                                                                       

INTERPELACJA 



Jak wcześniej informowałem, wspólne starania Burmistrza Chrzanowa, Starostwa Powiatowego, Urzędu Wojewódzkiego 

w Krakowie oraz Powiatowej Policji w Chrzanowie doprowadziły do powstania ścieżki rowerowej, której wnioskodawcą była Rada 

Osiedla Kąty. Warunkiem dofinansowania z Urzędu Wojewódzkiego i Starostwa było zakończenie prac w 2018 roku.

Po wielu utrudnieniach, między innymi związanych z dokumentacją, w połowie grudnia udało się rozpocząć budowę. O siatce, która 

bulwersuje mieszkańców, nie było wtedy mowy. Po rozpoczęciu prac, inspektor nadzorujący budowę, zwrócił uwagę na odcinek 

rowu odwadniającego, który biegnie wzdłuż posesji graniczących z tym rowem i który w całości jest wyłożony płytami betonowymi, 

co zagraża bezpieczeństwu rowerzystów. Inspektor wstrzymał prace i postawił warunek, aby ten odcinek ścieżki został odgrodzony 

siatką. Trzeba było podjąć natychmiastową decyzję, gdyż czas budowy ścieżki dobiegał końca i stracilibyśmy dofinansowanie. 

Uratował nas fakt, że z przetargu na budowę ścieżki zostało trochę środków finansowych, które przeznaczono  właśnie na zakup 

i montaż tejże siatki, co było warunkiem powstania ścieżki. W ogrodzeniu wykonano trzy otwory przeciwpożarowe. 

Znów postawiono warunek, aby  otwory te nie znajdowały się na wprost mostków zbudowanych przez właścicieli posesji. Budowa  

ogrodzenia opóźniła czas ukończenia inwestycji  w grudniu.  Musiała zostać podjęta przez Radnych Rady Miejskiej w Chrzanowie  

uchwała o wydłużeniu czasu realizacji budowy ścieżki właśnie o czas potrzebny na budowę ogrodzenia. Uchwała została podjęta na 

grudniowej sesji Rady Miejskiej .

Ścieżka rowerowa /II etap/ miała być połączona ze ścieżkami leśnymi po drugiej stronie zachodniej obwodnicy Chrzanowa. 

Naszym celem było wprowadzenie do dokumentacji  przejścia przez zachodnią obwodnicę, musielibyśmy jednak uzyskać na to zgodę 

zarządcy zachodniej obwodnicy, czyli Zarządu Dróg Wojewódzkich. Odbyło się spotkanie w tej sprawie, niestety zarządca drogi 

nie wyraził zgody na takie przejście, co skutkowało postawieniem znaku oznaczającego koniec ścieżki rowerowej.

Tą inwestycję nazwaliśmy więc drugim etapem. Jego kontynuacją jest trzeci etap polegający na  połączeniu ścieżki ze ścieżką 

rowerową  wzdłuż zachodniej obwodnicy i kontynuacja tego  połączenia w stronę Jaworzna. Rezygnacja z postawienia znaku w tym 

miejscu wiązałaby się z brakiem pozwolenia na budowę. Istnieje koncepcja połączenia tych ścieżek.  

ŚCIEŻKA ROWEROWA NA MIEJSCU STAREGO TOROWISKA

       CO SŁYCHAĆ NA OSIEDLU ? 



       CO SŁYCHAĆ NA OSIEDLU ? 

POPRAWA BEZPIECZEŃSTWA

osób. Owszem, każdy może wypowiadać swoje zdanie w kwestii budowy tejże ścieżki, jednak wyrażanie opinii, że zamknęła 

ona dojście do lasu niektórym mieszkańcom, to wielka przesada. Ścieżka i ogrodzenie zbudowane zostały na terenie gminnym. 

Rów odwadniający również znajduje się na terenie gminnym. Przejścia nad tym rowem zbudowane  przez mieszkańców nie zostały 

zalegalizowane. Nie można więc żywić pretensji, że brak w tych miejscach bramek w siatce. Przykrym pozostaje fakt, że całą winą 

obarcza się mnie.  

Podsumowanie:

Zadanie zakończono. W ramach zadania wykonano 891 mb ścieżki rowerowej oraz ogrodzenie wzdłuż cieku wodnego.

Koszt ścieżki to 200 979 zł

Środki rządowe „Programu ograniczania przestępczości i aspołecznych zachowań Razem bezpieczniej im. Władysława Stasiaka 

na lata 2018-2020” - dofinansowano 50 tys. zł,

Starostwo Powiatowe w Chrzanowie - dofinansowało 50 tys. zł,

Koszt 1 mb ścieżki wyniósł 225 zł.

Nasze Osiedle wzbogaciło się o nową inwestycję. Rowerzyści, biegacze i uprawiający nordic walking mogą teraz z dala od miejskiego 

zgiełku bezpiecznie przemierzać trasę od obwodnicy do ul. Śląskiej. 

Czy nie warto było zabiegać o taką inwestycję? 

Powstanie drugiego etapu ścieżki rowerowej wymagało ogromnego nakładu pracy mojej,  członków Rady Osiedla i wielu innych 

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad przeprowadziła na terenie Gminy Chrzanów weryfikację istniejących przejść dla 

pieszych zlokalizowanych w ciągu drogi krajowej nr 79, w wyniku której stwierdzono konieczność doświetlenia niektórych przejść. 

Oświetlenie dróg, ulic i placów na terenie danej gminy należy do zadań własnych gminy. Mając na uwadze powyższe oraz 

bezpieczeństwo pieszych, podjęte zostały kroki w kierunku współpracy Gminy Chrzanów z GDDKiA w zakresie realizacji zadania 

pn. ,,Poprawa bezpieczeństwa pieszych na istniejących przejściach dla pieszych zlokalizowanych w ciągu drogi krajowej DK 19”. 

W tym roku zaplanowano oświetlenie trzech przejść dla pieszych:  w okolicy parku przy budynku starej remizy strażackiej, 

przy sklepie Biedronka i przy Przedszkolu Samorządowym Nr 1 na Kątach. Rada Osiedla Kąty pisemnie zwracała się z prośbą 

do GDDKiA w Krakowie o poprawę bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych na naszym Osiedlu. Udało się doświetlić przejścia 

przy kościele oraz, w ubiegłym roku, przy przystanku autobusowym ,,Kąty II”. Rada Miejska w Chrzanowie podjęła 

w tej sprawie uchwałę, w której wyraża się zgodę na zawarcie porozumienia pomiędzy Skarbem Państwa - Dyrektorem Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Krakowie, a Gminą Chrzanów określającego zasady współpracy w zakresie rozbudowy 

i utrzymania infrastru-ktury drogowej, mającej na celu podniesienie poziomu bezpieczeństwa pieszych.

SZANOWNI PAŃSTWO!
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W tym roku rozpoczniemy budowę połączenia drogowego 

ulicy Chełmońskiego z ulicą Fałata, tak długo oczekiwanego 

przez mieszkańców. Gmina przejęła stary budynek przy ulicy 

Chełmońskiego, który zostanie wyburzony i właśnie w tym 

miejscu nastąpi to połączenie drogowe, które poprawi 

bezpieczeństwo w tej części Osiedla.

NASADZENIE KRZEWÓW

BUDOWA POŁĄCZENIA DROGOWEGO ULICY 

CHEŁMOŃSKIEGO Z ULICĄ FAŁATA

Nasz skwer „Nad sztolnią”, przy skrzyżowaniu 

ul. Leśnej z ulicą Polną, robi się coraz ładniejszy.
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Rada Osiedla Kąty w listopadzie 2017 wysłała pismo do Zarządu Związku Komunalnego „Komunikacja Międzygminna” 

w Chrzanowie o wymianę starych wiat przystankowych na naszym Osiedlu. Długo czekaliśmy, ale w końcu dwie wiaty w tym

roku zostały wymienione.

Czekamy na wymianę pozostałych wiat.

NOWE WIATY PRZYSTANKOWE
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 JUBILEUSZ 70-LECIA
PRZEDSZKOLA SAMORZĄDOWEGO NR 1

będzie 70-lecie działalności. Ta ważna uroczy-

stość została zaplanowana na dzień 07 czerwca 

2019 r. Główne obchody w tym dniu odbędą 

się w sali MOKSiR w Chrzanowie o godz. 10.00. 

Tam też będzie można zobaczyć program 

artystyczny w wykonaniu naszych dzieci 

oraz absolwentów placówki. Będzie to duże 

wydarzenie dla wszystkich związanych 

z naszym przedszkolem na przestrzeni tych 

70-ciu lat. W związku z przygotowaniami do tej 

uroczystości już teraz rozpoczyna się konkurs 

plastyczny "Moje wspomnienia z przedszkola", 

który adresowany jest do absolwentów 

przedszkola w przedziale wiekowym od 7 lat 

(kl. - I) do 16 lat (kl. - III gimnazjum) .

Regulamin konkursu dostępny jest na stronie 

internetowej ps1chrzanow.edupage.org.

Do udziału zapraszamy wszystkich chętnych 

absolwentów.

W ciągu wielu lat istnienia i działalności 

przedszkole stanowiło drugi dom zarówno dla 

wszystkich podopiecznych jak i pracowników.

Dzięki jubileuszowi postaramy się ocalić od 

zapomnienia cząstkę historii, połączyć różne 

pokolenia ludzi, przywrócić wspomnienia.

W naszej placówce zostanie także zorganizo-

wana wystawa pt. "Przedszkole na przestrzeni 

lat" oraz wystawa pokonkursowa pt. "Moje 

wspomnienia z przedszkola".

Serdecznie zapraszamy do aktywnego ucze-

stnictwa w jego organizacji i udziału w uroczy-

stości.

  Już niedługo nasze Przedszkole obchodzić 

Przedszkola
Samorządowego

70 lat

nr 1

    PIERWSZY 
DZIEŃ WIOSNY W PRZEDSZKOLU

pożegnały zimę a powitały, tak wyczekiwaną przez wszystkich, wiosnę. Przedszkolaki z Marzanną i kolorowymi Gaikami przema-

szerowały ulicami osiedla Kąty w ręku trzymając kolorowe kwiaty.

Żegnaj Zimo! Witaj Wiosno! Pierwszy dzień wiosny zakończył się na placu zabaw gdzie nastąpił tradycyjny obrzęd pożegnania zimy.

Ze śpiewem na ustach oraz kolorowymi kwiatami symbolizującymi wiosnę, dzieci powróciły do swoich sal gdzie uczestniczyły 

w zajęciach, zabawach związanych tematycznie z nową porą roku: śpiewały piosenki, recytowały wiersze oraz wykonały prace 

plastyczne o tematyce wiosennej. Wszystkim życzymy wiosennych humorów.

  W dniu 21 marca, w pierwszym dniu wiosny, tradycyjnie jak co roku, dzieci z grupy "Biedronek" i "Pszczółek" naszego przedszkola 
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parafii wraz z orszakiem króla Baltazara. Orszaki pozostałych 

dwóch króli wyruszyły z parafii z Rospontowej i z Kościelca.

Orszaki z trzema królami Baltazarem, Kacprem i Melchiorem 

dotarły na Plac Tysiąclecia w Chrzanowie, gdzie wspólnie 

złożyliśmy pokłon Dzieciątku Jezus.   

6 stycznia 2019 roku po raz kolejny wyruszyliśmy z naszej 

  ORSZAK TRZECH KRÓLI



       CZY WIESZ ŻE (…) ? 
ZABYTKOWE OBIEKTY

Czy wiesz, że (…) - historia naszego OSIEDLA 

W wykazie obiektów w Gminnej Ewidencji Zabytków Gminy Chrzanów objętych ochroną konserwatorską znajdują się budynki 
na Osiedlu Kąty.
Na stronie :

możemy sprawdzić wszystkie obiekty Gminy Chrzanów, w tym na ulicy Śląskiej:

Murowane kaplice i krzyże przydrożne:
 207. 218/550 kapliczka przydrożna - ul. Główna, Kościelec
 208. 219/550 kapliczka przydrożna 1877 rok - ul. Szpitalna koło nr 119, Kościelec 
209. 220/550 kapliczka przydrożna - ul. Śląska, Kąty 
210. 221/550 figura świętego - ul. Dworska, Kościelec 
211. 222/550 Krzyż przydrożny - ul. Świętokrzyska 

https://www.chrzanow.pl/files/urzad-miejski/gez.pdf

Adam (Adolf) Wilhelm Wagner. Mieszkaniec naszego Osiedla. Pierwsza Kompania Kadrowa.

Wszystko zaczęło się w drugiej połowie XIX wieku. Wtedy do pracy w kopalni ,,Matylda” z Czech przyjechała rodzina Schmelich. 

Po przyjeździe do Polski spolszczyła nazwisko na Chmielik. Wybudowali domek przy ulicy Śląskiej, niedaleko kapliczki. Tam urodziła 

im się córka Franciszka. Obecnie  domku już nie ma, gdyż został wyburzony. Część członków rodziny Chmielików mieszkała 

w Krakowie. Rodzina utrzymywała ze sobą stały kontakt i często się odwiedzała.  Podczas jednych z odwiedzin w Krakowie, 

Franciszka poznała Dagoberta Wagnera, który z zawodu był kamieniarzem. Wzięli ślub i zamieszkali na Kątach. Dagobert miał dużo 

pracy w swoim fachu.  Na naszym cmentarzu parafialnym w Chrzanowie, wzdłuż głównej alejki, część pomników została  wykonana 

właśnie przez niego. Dagobert i Franciszka dochowali się czwórki dzieci: dwóch synów i dwóch córek. Najstarszym był Adolf 

urodzony w 1890 roku, potem Fryderyk z 1897 r., córka Stefania urodzona w 1901 roku i córka Anzelma z 1904 roku. 

Przeglądając rodzinną dokumentację zauważamy, że dzieci Franciszki i Dagoberta urodziły się w różnych miastach. Okazało się, 

że  rodzina Franciszki i Dagoberta mieszkała w różnych, odległych od Chrzanowa, miejscowościach. Franciszka natomiast bardzo 

lubiła podróżować, nawet wtedy gdy była już w zaawansowanej ciąży. Właśnie dlatego Adolf urodził się w Bytomiu. W 1908 roku 

umiera Dagobert. W 1910 roku Franciszka  wychodzi po raz drugi za mąż za Łukasza Jacaka, z którym ma jeszcze dwóch synów: 

Leopolda i Józefa.

Podczas obchodów 100 - lecia odzyskania niepodległości przez Polskę dotarłem do informacji o trzech mieszkańcach Chrzanowa, 

którzy byli żołnierzami I  Kompani Kadrowej. Jednym z nich był Adolf Wagner. Zastanawiałem się, czy nie jest on spokrewniony 

z mieszkańcami Kątów o takim nazwisku. Zacząłem się tym interesować i trafiłem w ,,dziesiątkę”.
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http://www.blogmedia24.pl/node/63698

Pierwszą Kompanie Kadrową, sformowano 3 sierpnia 1914 roku. W jej skład wchodziły cztery plutony, a w skład każdego plutonu - 

cztery dziesięcioosobowe sekcje. 

Przemówienie Piłsudskiego wygłoszone w późnych godzinach popołudniowych w dniu 3 sierpnia – zrekonstruował i opublikował 

po raz pierwszy Wacław Sieroszewski w pracy pt. “Józef Piłsudski” wydanej w 1915 roku w Piotrkowie, na której oparty został 

poniższy tekst:

Rozkaz zaś do Pierwszej Kadrowej brzmiał:

ŹRÓDŁO - http://www.blogmedia24.pl/node/63698

Wśród nazwisk żołnierzy Pierwszej Kompanii Kadrowej pod pozycją 141 znajdujemy nazwisko  Adama/ Adolfa/ Wilhelma 

Wagnera.

141. Adam (Adolf) Wilhelm Wagner ps. Werner; 11.VIII.1890 Bytom - brak danych o miejscu i dacie zgonu; syn Dagoberta 

i Franciszki z d. Chmielik; czł. ZS; 2 pluton; wcielony do armii austriackiej; uczestnik plebiscytu na Górnym śląsku i wojny 

z bolszewikami; ostatnia znana wiadomość dotyczy lat 30-tych - dozorca kotłów w Państwowym Zakładzie Zdrojowym w Krynicy. 

(JMM pomija imię Adolf; przytaczamy je za Kasprzyckim) 

źródło http://www.blogmedia24.pl/node/63698

Adolf Wagner naukę rozpoczął w szkole w Chrzanowie. Po zakończeniu działań wojennych przeniósł się do Krynicy, gdzie podjął 

pracę w Państwowym Zakładzie Zdrojowym jako dozorca kotłów. Tam się ożenił i urodziła mu się córka Loda. Adolf często 

przyjeżdżał na Kąty w odwiedziny do rodziny, z którą utrzymywał ścisłe kontakty. Podczas II wojny światowej został aresztowany i 

wywieziony do niemieckiego nazistowskiego obozu koncentracyjnego Kl  Auschwitz. Zginął 18.3.1943 r.

http://auschwitz.org/muzeum/informacja-o-wiezniach/

urodzony: 1893-08-11, miejsce urodzenia: Bytom

Losy:

1. zginął 18.3.1943 r. w KL Auschwitz,  

Podstawa informacji:

1.  śląska księga pamięci

2.  Sterbebücher

Pragnę podziękować pani Wandzie Siewniak, wnuczce Anzelmy, za zdjęcia i informacje przekazane  o swojej rodzinie. Pani Wanda 

wspomniała również o dokumentach będących w posiadaniu jej babci Anzelmy, które potwierdzały, że jej ojciec Dagobert Wagner 

był spokrewniony z Wilhelmem Richardem Wagnerem, niemieckim kompozytorem, dyrygentem i teoretykiem muzyki okresu 

romantyzmu ur. 22 maja 1813 roku w Lipsku, a zm. 13 lutego 1883 w Wenecji.

Niestety dokumenty te nie przetrwały do dnia dzisiejszego.

Bardzo dziękuję pani Grażynie, pani Ewie i panu Krzysztofowi, wnukom Fryderyka Wagnera, za zdjęcia i informacje dotyczące ich 

rodziny. 

Z paniami Grażyną, Ewą i panem Krzysztofem kolegujemy się od dzieciństwa. Z Krzysztofem spędzaliśmy czas na wspólnych 

zabawach i rozmowach o naszej przyszłości. Dopiero teraz dowiedzieliśmy się tak cennych szczegółów o jego rodzinie.

Jan Twardowski napisał ,,Spieszmy się kochać ludzi, tak szybko odchodzą”, ja dodam „ spieszmy się rozmawiać z ludźmi o naszej 

historii, bo o wielu zdarzeniach nigdy się nie dowiemy”.

„Odtąd nie ma ani Strzelców, ani Drużyniaków. Wszyscy, co tu jesteście zebrani, jesteście żołnierzami polskimi. Znoszę wszelkie odznaki 

specjalnych grup. Jedynym naszym znakiem jest odtąd Orzeł Biały. Dopóki jednak nowy znaczek nie zostanie wam rozdany, rozkazuję, 

abyście zamienili ze sobą Wasze dawne odznaki, jako symbol zupełnej zgody i braterstwa, jakie muszą wśród żołnierzy polskich panować. 

Niech Strzelcy przypną do czapek blachy drużyniaków, a oddadzą im swoje orzełki. Wkrótce może pójdziecie na pola bitew, gdzie, mam 

nadzieję, zniknie najlżejszy nawet cień różnicy między wami”.

„Żołnierze! Spotkał was ten zaszczyt niezmierny, że pierwsi pójdziecie do Królestwa i przestąpicie granicę rosyjskiego zaboru, jako czołowa 

kolumna wojska polskiego, idącego walczyć za oswobodzenie Ojczyzny. Wszyscy jesteście równi wobec ofiar, jakie ponieść macie. 

Wszyscy jesteście żołnierzami. Nie naznaczam szarż, każę tylko doświadczeńszym wśród Was pełnić funkcje dowódców. Szarże uzyskacie 

w bitwach. Każdy z was może zostać oficerem, jak również każdy oficer może znów zejść do szeregowców, czego oby nie było… Patrzę na 

was, jako na kadry, z których rozwinąć się ma przyszła armia polska i pozdrawiam Was, jako pierwszą kadrową kompanię”.

Wagner, Adolf
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Dagobert i Franciszka Wagner
Babcia Chmelikowa 
z wnuczką Anzelmą

Rodzina Chmielików
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Adolf Wagner z żoną i córką

Fryderyk Wagner

Stefania Wagner Anzelma Wagner
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Adolf Wagner w Państwowym Zakładzie Zdrojowym w Krynicy

Dzieciństwo - Roman i Krzysztof

Balin, ul.Krzywa 30 32 613 15 07 biuro@drukarniadual.pl  
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